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1. Opening 

Om 12.12 uur opent de voorzitter de vergadering en heet iedereen 

van harte welkom. 

 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

- Ledenmutaties –  

Domilift zal per 1 oktober 2017 als nieuw lid tot de NLB toetreden. 

Dit bedrijf dat onderdeel is van Domicare uit Deventer richt zich op 

de samenstelling en plaatsing van trapliften en platformliften. Het 

lidmaatschap van Corda liften uit Ede is wegens 

bedrijfsbeëindiging komen te vervallen en het lidmaatschap van 

Deco lifttechniek uit Hoogeveen is om administratieve reden 

opgeschort. 

- Opzetten NLB onderhoudskaart. Met het oog op het versterken van 

het professionele imago van de NLB en eventueel de toekomstige 

introductie van een digitaal liftboek vanuit de industrie is het 

bestuur op zoek naar formats voor onderhoudskaarten zoals 

sommige grote liften firma’s die hanteren en bestemd zijn om in 

het papieren liftboek te worden gearchiveerd. Voorbeelden kunnen 

bij voorkeur als scan naar het secretariaat worden gestuurd. 

- Apart diploma liftmonteurs. Als bekend ontvangen de deelnemers 

aan de liftmonteurs opleiding wanneer zij het volledige MBO met 

goed gevolg hebben afgesloten het diploma Servicemonteur 

Elektrotechniek / Mechatronica nivo 3. Na ruim 2 jaar is na het 

daartoe door NLB bij Samenwerkingsorganisatie Beroepsonderwijs 

Bedrijfsleven (SBB) ingediende voorstel om een officieel diploma 

liftmonteur in te voeren gedeeltelijk toegekend. De MBO-3 

opleiding Servicemonteur mechatronica wordt uitgebreid met een 

keuzedeel liftentechniek. Dit komt ook als zodanig op de diploma’s 

te staan van de uitstromers van het volledige MBO programma van 

de NLB-ROVC liftmonteursopleiding. Officiële titel is Liftmonteur. 

- SBB Kwalificatiedossier. CPR Bekabelingseisen  

Vanaf 1 juli 2017 is in bouwwerken het gebruik van halogeenvrije 
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CPR-goedgekeurde bekabeling verplicht. Dit geldt echter (nog) niet 

voor de bekabeling binnen de liftinstallatie, aangezien deze onder 

de richtlijn / warenwetbesluit Liften valt die is uitgewerkt in de 

normen EN 81-20 en EN 81-50. Men moet er echter vanuit gaan 

dat in de toekomstige nieuwe richtlijn de CPR bepalingen ook 

binnen de installatie van kracht zullen worden. Met verslag 

meesturen factsheet nieuwe bekabeling. Actie secretariaat. 

- Vanuit het Liftinstituut is aanvullende informatie rond 

veiligheidsrisico remmen gemodificeerde liftinstallaties verzonden. 

De daarin voorgestelde verbeteringen gaan boven de wettelijke 

eisen uit. Zie ook pt 4 

- Er is een toelichting (blue guide) op de nieuwe machinerichtlijn 

2006/42/EU waarin het nodige is beschreven in relatie tot 

platformliften en beveiliging. Ook hier geldt dat deze toelichting 

geen kracht van wet heeft, maar wel kan helpen bij het 

aannemelijk maken dat aan de zorgplicht is voldaan 

- Per 1 januari 2019 komen er nieuwe Metaalunie voorwaarden. 

- ISO Norm 22820 in wording voor liften aan boord van grote 

jachten 

- EN 81-20 en 81-50 hebben per 31-7-2017 EN 81-1+A3 en 81-2  

A3 vervangen. Op die datum eindigde de overgangstermijn waar 

zowel de oude als de nieuwe normen konden worden toegepast 

 

3. Verslag ledenvergadering 24-3-2017 

Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld. Naar 

aanleiding van de inhoud wordt opgemerkt dat de Specimen 

gewaarmerkte voorwaarden voor iedereen via de website 

toegankelijk zijn. Voor leden zullen downloadable “schone” 

exemplaren in diverse opmaak via ledenportal beschikbaar komen. 

Foppe Akkermans meldt de Engelse vertaling van de voorwaarden 

niet te hebben ontvangen. Dit zal met spoed worden rechtgetrokken 

(actie secretariaat) 

 

4. Ongevallen en veiligheidsincidenten 

13 september is er een dodelijk ongeval gebeurd in Geldrop. 

Voorzitter vraagt of er iets bekend is. Een lid meldt dat er een vrouw 

is omgekomen door een kolomlift welke werd aangedreven d.m.v. 

een kettingtakel. Deze was waarschijnlijk nergens geregistreerd en 

ook niet in een onderhoud bij een liftenbedrijf. Volgens de heer 

Läkamp geeft dit incident des te meer de noodzaak aan om ook liften 

welke onder de machinerichtlijn vallen onder toezicht te brengen en 

hiervoor nadere voorwaarden te stellen met name betrekking tot 

afscherming en beknellingsgevaar. De uitkomsten van het officiële 

onderzoek moeten worden afgewacht, maar mocht blijken dat hier 

sprake is van een onterecht afgegeven CE-verklaring zou dit door 

SBCL moeten worden aangekaart bij AdCon (het overkoepelende EU 

orgaan voor arbeidsinspecties) en op die manier te pleiten voor 

aanpassing van de Machinerichtlijn of de toelichting hierop. 
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Van de protocollen ‘Voorkoming ongecontroleerde opwaartse 

beweging’ en ‘Demontage sloop oude liften’ zijn onlangs nieuwe 

updates uitgebracht. Deze zullen aan de  leden worden nagezonden. 

Actie: secretariaat 

 

De voorzitter meldt dat de door de CKI’s voorgestelde aanpassing 

van het keuringschema in verband met de remproblematiek door het 

CCvDL nog behandeld moet worden. Naar zijn mening biedt het 

voorstel geen volledige oplossing voor alle soorten aandrijvingen / 

componenten. Er moet per installatie een RI&E plaatsvinden en op 

basis daarvan moet bekeken worden welke beoordeling daarbij past. 

Vraag uit de leden: Is het mogelijk om een standaard RI&E te 

maken? 

 

De heer Van den Hoek meldt dat Variolift met het oog op de 

remproblematiek een veiligheids schakeling heeft ontwikkeld heeft 

welke ingrijpt op de freqentieregelaar en die door het Liftinstituut is 

goedgekeurd. Via CCvDL moet deze oplossing nog in het 

keuringsschema voor bestaande liften worden opgenomen. Voorheen 

duurde deze procedure vanwege de noodzaak tot ratificatie dooor 

SZW ca. 1 jaar. Nu is de rol van overheid losgelaten en kan het 

schema sneller worden herzien. 

.  

5. Huishoudelijke zaken 

a. Secretariaatsbezetting 

Yvonne van Doorn heeft een nieuwe functie binnen Metaalunie 

aanvaard als coördinerend secretaresse op het Teqnow 

secretariaat dat zich inzet voor de toepassing van 

toptechnologie binnen het MKB. Zij is vanaf 1 juli opgevolgd 

door Carien Dekker die in 2016 al enige tijd werkzaam is 

geweest voor NLB. Carien stelt zich aan de vergadering voor. 

Tijdens het diner zal afscheid worden genomen van Yvonne 

van Doorn  

b. Aanzet begroting 2018 

Om de ambities van het bestuur te kunnen invullen, de 

marktontwikkelingen beter te kunnen monitoren en te kunnen 

inspringen op de ontwikkelingen is het van belang dat de 

beschikbare tijd voor het secretariaat wordt opgeschroefd. De 

organisatie, afwikkeling  en coördinatie van de liftmonteurs 

opleiding kost meer secretaresse tijd dan nu is voorzien. 

Hierdoor komt het secretariaat niet toe aan het actueel 

houden van de website. 

Om de uitbreiding die ca. € 3.000,- extra per jaar kost te 

kunnen bekostigen is voor het eerst in 11 jaar een stijging van 

de contributie nodig. De leden gaan in beginsel akkoord met 

de aantekening dat wel zal worden nagaan of alle leden nog 

op basis van hun bedrijfsomvang in de juiste contributiestaffel 

zijn ingedeeld. In oktober zal dit worden geïnventariseerd en 

waar nodig geactualiseerd. Actie: Branchemanager. 
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c. Royementsbeleid 

Helaas heeft de NLB onlangs te maken gehad met terechte 

klachten omtrent een uitgevoerde modernisering door een van 

de leden. Het betreffende bedrijf is ook anderszins in gebreke 

gebleven en een rechtsgang is aanstaande. Dergelijke 

incidenten zijn slecht voor het imago van de NLB en dit kan 

ook afstralen op andere NLB leden. Het imago van 

betrouwbaarheid, kwaliteit, deskundigheid en betrokkenheid 

dat NLB onder andere via haar gedragscode wil uitstralen, kan 

zo maar door dergelijke incidenten teniet worden gedaan. Het 

huidige NLB reglement biedt echter geen mogelijkheden om 

tegen (aspirant) leden anders dan op grond van wanbetaling 

op te treden en het bestuur stelt daarom voor om ook als NLB 

maatregelen te kunnen nemen wanneer het zakelijk gedrag of 

de marktreputatie van individuele (aspirant) leden indruist 

tegen datgene waar NLB voor wil staan. Het bestuur stelt voor 

om in het reglement de mogelijkheid op te nemen om leden 

o.g.v. hun zakelijk gedrag te kunnen royeren cq. te weigeren. 

De vergadering stemt hiermee in. 

Het bestuur zal de Bedrijfsjuridische afdeling vragen om hier 

vorm aan te geven. In volgende vergadering is het 

wijzigingsvoorstel hopelijk gereed en kan hierover worden 

gesproken en gestemd. Een eventuele wijziging kan pas 

ingaan indien ook de Bondsraad van de Metaalunie hiermee 

heeft ingestemd Actie: bestuur 

d. Aftredende bestuursleden. 

De voorzitter verwijst naar het rooster van aftreden. Alle 

bestuursleden m.u.v. de heer Van Deelen zijn aftredend, maar 

stellen zich herkiesbaar, onder voorbehoud van eventuele 

andere interesse. De leden gaan er unaniem mee akkoord dat 

de aftredende leden worden herbenoemd voor een volgende 

periode van 3 jaar. Leden worden erop geattendeerd dat zij 

ook in het bestuur mogen. Tot 15 oktober is het mogelijk om 

je aan te melden als je in het bestuur of een in commissie 

zitting wilt nemen.  

 

 

6. Liftenmonteursopleiding 

a. Verloop examens 

Emil van Hoffen van ROVC geeft een toelichting over de 

examenresultaten van de deelnemers. In sommige gevallen blijkt 

de manier van vraagstelling niet aan te sluiten op de denkwijze 

van praktisch ingestelde monteurs die vaak wel over de getoetste 

kennis blijken te beschikken. Om dergelijke manco’s op te 

vangen heeft ROVC onderwijs- en examencommissies ingericht.  

Emil roept leden op om vooral in dergelijke commissie deel te 

nemen. De examencommissie is voor feedback/correcties van de 

examens. Onderwijscommissie is nodig om hiaten in de opleiding 

op te sporen. Frank Boonstra vraagt naar de frequentie van de 

commissie. Deze commissievergaderingen vinden 2 x per jaar 
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plaats. Dhr. Boonstra heeft eventueel interesse om in deze 

commissie deel te nemen. Hij laat dit nog weten. Voorzitter geeft 

een toelichting waarom het belangrijk is om deze commissie te 

bemensen. Voorbeeld: een monteur leest de vraag niet goed en 

slaagt dus niet. Of het kan zijn dat de lesstof te dik is of te dun. 

ROVC hoopt de commissie uit te kunnen breiden met 1 persoon 

uit NLB en 1 persoon uit VLR. 

In het voorjaar 2018 stromen ca. 6 á 7 mensen uit met een MBO-

diploma. Hier zou de NLB aandacht voor moeten vragen.  

Een ander zorgpunt is hoe brengen we Lifttechniek meer en op 

de juiste manier onder de aandacht bij jongeren? Suggesties 

onder andere: Colleges aanschrijven, bekend maken bij MBO 

niveau 1 en 2 om MBO 3 te volgen. Er is een website 

Techniekinbeeld.nl/stagemarkt.nl waar diverse beroepen op 

staan. Emil doet de suggestie om hier een filmpje op te plaatsen 

‘Een dag in het leven van de liftmonteur’. Actie: bestuur - 

bespreken in de eerste bestuursvergadering van 2018 

b. De administratieve afhandeling van de cursussen zal in de 

toekomst meer bij ROVC worden gelegd. Op 

https://www.rovc.nl/meer/partners-branches-regiosbranche- 

liftbranche wordt een portal ingericht waar bedrijven in de 

toekomst medewerkers voor cursussen kunnen aanmelden, 

monitoring studieresultaten, huiswerkcontrole, lesplanning etc. 

Zolang deze portal nog niet operationeel is zal de NLB de 

informatie nog verzorgen. De ROVC portal zal zodra deze volledig 

operationeel is ook via de NLB website te benaderen zijn. Actie: 

secretariaat 

c. Afmeldingen Liftopleiding blok Maintenance. Hierover is reeds 

gecommuniceerd. In verband met aangegane verplichtingen kan 

een aanmelding niet kosteloos worden geannuleerd. Wel kan een 

andere deelnemer in de plaats van de teruggetrokken deelnemer 

worden gezet. Om dezelfde reden kan een gestart traject ook 

niet halverwege worden afgebroken onder restitutie van het nog 

niet ‘opgebruikte’ deel van het lesgeld. 

d. Voortzetting Veiligheids 2-daagse. Vanwege de beperkte 

belangstelling zal de VCA dag niet meer worden gehouden tijdens 

de Veiligheids 2-daagse. Er wordt gekeken naar een andere 

invulling. 

 

7. Lopende activiteiten 

a. Uitbreiding en aanvulling NLB website 

De website dient aangepast/aangevuld te worden en z.s.m. te 

worden aangevuld met service- en leveringsvoorwaarden. Actie 

secretariaat 

b. NLB Imagobrochure / NLB voorwaarden. De voorwaarden zijn 

herzien, gedeponeerd, opgemaakt, vertaald en gedistribueerd. De 

documenten zullen nog op de portal worden geplaatst zodra deze 

online is. (zie pt 7a.) De drukproeven van de NLB imagobrochure 

zijn door het bestuur beoordeeld, maar nog niet in orde bevonden. 
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In samenspraak met het reclameburo zal een restyling 

plaatsvinden. Het is de bedoeling om voor ieder lidbedrijf 

gepersonaliseerde brochures beschikbaar te hebben. Bedrijven 

kunnen dan zelf beslissen op zij de gedrukte exemplaren via het 

NLB secretariaat bestellen, of via de eigen drukker. 

c. Suggesties voor te ontplooien activiteiten en projecten 

i. CE / Normen bibliotheek (ledenportal 

Gerwin legt uit over het uitgeven van een 

liftserviceboekje waarin regels, onderhoud, 

afgestempeld staan en waar eigenaren aan moeten 

voldoen. Voorzitter geeft een toelichting of wel de 

leden dit willen in plaats van een iPad of kaart. Doel: 

werkzaamheden uitgevoerd dan oké en de 

werkzaamheden communiceren met opdrachtgever. Als 

het een tijdprobleem is dan niet. Dit wordt even 

geparkeerd.  

ii. NLB geschillencommissie. De aansluiting bij een 

officiële geschillencommissie is een kostbaar en 

tijdrovend verhaal. Beter is het te voorzien in een 

collectieve faciliteit voor alternatieve 

(buitengerechtelijke) geschillenbeslechting, 

bijvoorbeeld mediation. Een collectieve faciliteit in dat 

verband vergt eveneens veel voorbereiding. Bovendien 

vergt ook dit een aanpassing van het NLB reglement. 

Daar komt bij wordt de NLB tot nu toe nauwelijks 

benaderd door lifteigenaren. Het onderwerp wordt 

daarom met instemming van de vergadering 

aangehouden. 

iii. Operational lease liften. Mitsubishi Elevator biedt deze 

mogelijkheid aan. Het voordeel van deze manier van 

‘verkopen’ is dat meer geld kan worden besteed aan de 

eerste installatie (betere kwaliteit) wat door lagere 

onderhoudskosten wordt gecompenseerd. Dit biedt 

kansen voor de NLB bedrijven die de eerste montage 

van installaties regelmatig vanwege de prijs niet 

gegund wordt, maar in het onderhoudstraject wel 

goedkoper kunne werken dan de groten liftenfirma’s. 

Het probleem bij operational lease van liften vormt de 

zgn. natrekking in geval van een faillissement van de 

lessée. MEE lijkt dit te hebben ondervangen middels 

een pandrecht constructie. De branchemanager zal 

e.e.a. uitzoeken en erop terugkomen. Actie 

secretariaat. Dhr. Lohr vindt het een puur 

marketingverhaal. Het onderwerp zal in de eerste 

bestuursvergadering in 2018 worden besproken en in 

de voorjaarsleden vergadering wordt een 

terugkoppeling gegeven. Actie bestuur  

 

8. SBCL 2.0 / commissiewerk 
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a. Normeringscommissie: De voorzitter doet kort verslag over de st. 

van zaken m.b.t. EN 81-42 (homeliften) 

Gerwin meldt dat in EU verband is stilgestaan bij het CO2 reductie 

project van Thyssen Krupp. Ook hier lijkt sprake van een 

doorwrocht marketing verhaal dat wordt afgedekt door een 

befaamd onderzoeksinstituut. Frank Boonstra (MES liften) vraagt 

of het digitaal verstuurd kan worden. Actie: secretariaat. 

b. SBCL / CCvDL: Laatste ontwikkelingen m.b.t. de certificatie en de 

hervorming van SBCL. Stand van zaken inzake verder van de 

grond krijgen van samenwerking binnen liftenbranche op terreinen 

Arbo, onderwijs, certificatie en veiligheidstechniek. Een plan van 

aanpak kan pas worden uitgewerkt wanneer er bij alle geledingen 

consensus bestaat over de taakstelling van het ‘nieuwe’ SBCL. 

Jan Läkamp Seminar SBCL aangekondigd op 2 november. Alle 

leden en BG leden zijn welkom. E-mailadressen sturen naar Paul 

Uilenbroek. Actie: secretariaat. 

CBI convenant is getekend en dit loopt. Het gaat de goede kant 

op. Kentering op komst. 

c. Arbo-cie: Doelvoorschrift liftensloop en overige actualiteiten. 

Vanuit de VLR dat het secretariaat van deze commissie voert, is 

een update met enkele veranderingen ontvangen. Deze zal aan de 

leden worden nagezonden. Actie: secretariaat. 

 

9. W.v.t.t.k. / Rondvraag 

Koos Lindenberg (Liftinstituur) vraagt een toelichting op het schrijven 

van Ziehl Abegg inzake inzake de “productobservatie ZAS/ZAF 

aandrijvingen dat hem via Orona bereikte. Ludwig Semmler van Ziehl 

Abegg geeft een reactie. Er lijkt een verband met het dodelijk 

ongeval in Rotterdam. De verkoop van de ZA aandrijvingen ZAF en 

ZAS is gestopt. ZA adviseert een aanvullende beveiliging aan te 

brengen, alhoewel dat o.g.v. de Warenwet liften niet hoeft. Hoe 

luiden de vereisten voor modernisering? Moeten deze volgens de 

actuele norm 8120 worden doorgevoerd doorgevoerd ? In Duitsland 

moet dat. In Nederland niet en gelden de normen die golden bij de 

eerste inbedrijfstelling van de gemoderniseerde installatie. Advies: 

opwaartse vang inbouwen. In Nederland (dus) geen verplichting. 

Voorzitter neemt dit mee in de volgende CCvDL vergadering. Actie: 

voorzitter.  

 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit om 13.05 de vergadering en dankt allen hartelijk 

voor zijn/haar aanwezigheid. 

 

 

 

  

  

 

Besluiten- / actiepuntenlijst vergadering 
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Agendapunt Wat  Wie Wanneer 

2 Nieuwe CPR bekabeling sturen naar 

leden 

Secretariaat Bij het volgende 

verslag 

4 Laatste update protocol ‘Opwaartse 

beweging’ en ‘Demontage sloop oude 

liften’ naar leden sturen 

Secretariaat Z.s.m. 

5b Ledenaantal controleren op aantal 

werknemers. 

Branchemanager Oktober 2017 

5c Stelregel maken voor imagoschade 

en opnemen in het reglement. 

Bestuur Volgende 

vergadering 

6a ‘Een dag in het leven van de 

liftmonteur’ film eventueel op 

techniekbeeld zetten 

Bestuur Volgende 

bestuursver-

gadering 

8a broeikasverhaal CO2 van Thyssen 

Krup naar leden sturen 

Secretariaat Z.s.m. 

9 Remproblematiek aankaarten  Voorzitter Volgende CCvL 

vergadering 

 

 


